
June 12, 2023 

La version française suit 

Dear Friends,  

Subject: Invitation to Attend the Site Selection Ceremony of the Residential 
School National Monument 

On behalf of the Survivor-led Steering Committee overseeing the Residential 
School National Monument initiative, I am writing to extend a heartfelt 
invitation to you to attend the site selection ceremony for the Monument. 
This historical event will take place on June 20th, 2023, from 8:30 a.m. to 
9:30 a.m. EDT at the West Block Terrace on Parliament Hill.  

The Monument will stand as a powerful symbol of remembrance of the 
children who were lost and honouring the strength and resilience of 
Survivors who endured unimaginable hardships during their time in 
residential schools. It will serve as a testament to the collective commitment 
of our nation to acknowledge the painful legacy of these schools and to 
foster healing and reconciliation among all Canadians. Finally, it will also be 
the first Monument to be built on Parliament Hill with the guidance and full 
consent of Anishinabe Algonquin Nation and Survivors on their unceded 
territory.  

The site selection ceremony will be a solemn and dignified event, featuring a 
ceremonial and cultural program. It will be an opportunity to come together 
as a community, to reflect upon this sad chapter of our history, and to pledge 
our commitment to creating a more inclusive and compassionate society for 
all Canadians. 

We kindly request that you confirm your attendance by June 13th at 
carmen.roy@umanitoba.ca. Additional information will be provided a few 
days before the event. If there are any specific requirements or 
accommodations needed for your attendance, please do not hesitate to let 
us know, and we will make every effort to fulfill them. 



Thank you for considering our invitation. We eagerly anticipate your 
response and sincerely hope to welcome you to this significant event. 

Yours sincerely, 

Stephanie Scott  
Executive Director, National Centre for Truth and Reconciliation and  
Member of the Survivor-led Steering Committee for the Residential Schools 
National Monument 

Objet : Invitation à assister à la cérémonie de la sélection du site du 
Monument national sur les pensionnats autochtones 

Chers/chères ami.e.s, 

Au nom du Comité directeur dirigé par les survivants qui supervise l'initiative 
du Monument national sur les pensionnats autochtones, je vous adresse une 
invitation sincère à assister à la cérémonie de dédication du site pour le 
Monument. Cet événement historique aura lieu le 20 juin 2023, de 8h30 à 
9h30 HAE, sur la terrasse de l'édifice de l'Ouest, sur la Colline du 
Parlement. 

Le monument sera un symbole puissant du souvenir des enfants qui ont été 
perdus et rendra hommage à la force et à la résilience des survivants qui ont 
enduré des épreuves inimaginables pendant leur temps passé dans ces 
pensionnats. Ce monument témoignera de l'engagement collectif de notre 
nation à reconnaître le douloureux héritage de ces écoles et à favoriser la 
guérison et la réconciliation entre tous les Canadiens. Enfin, il s'agira du 
premier monument construit sur la Colline du Parlement avec les conseils et 
le plein consentement de la Nation algonquine anichinabé et des survivants, 
sur leur territoire non-cédé. 

La cérémonie de sélection du site sera un événement solennel et digne, 
avec un programme cérémoniel et culturel, suivi d'une rencontre avec les 
médias. Ce sera l'occasion de nous réunir en tant que communauté, de 
réfléchir à ce triste chapitre de notre histoire et de nous engager à créer une 
société plus inclusive et plus compatissante pour tous les Canadiens. 



 

Nous vous demandons de bien vouloir confirmer votre présence avant le 13 
juin à carmen.roy@umanitoba.ca. Des informations supplémentaires vous 
seront fournies quelques jours avant l'événement. Si vous avez des besoins 
spécifiques ou des aménagements à prévoir pour votre participation, 
n'hésitez pas à nous en faire part et nous ferons tout notre possible pour les 
satisfaire. 
 
Nous vous remercions de prendre en considération notre invitation. Nous 
attendons avec impatience votre réponse et espérons sincèrement vous 
recevoir à cet événement.  
 
Cordialement, 
 
 
 
 
Stephanie Scott 
Directrice exécutive, Centre national pour la vérité et la réconciliation et 
Membre du Comité directeur dirigé par des survivants pour le monument 
national des pensionnats autochtones 
 


